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P R O T O K Ó Ł  Nr IX/15 

 

z obrad dziewiątej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła się w dniu 30 

kwietnia 2015 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Krzysztof Kasztura. Sesja rozpoczęła się o godz.15
30

,  a 

zakończyła o godz.20
30

 . 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Prezentacja struktury organizacyjnej oraz zakresu działalności Urzędu Miejskiego w 

Cieszynie, jednostek miejskich oraz instytucji kultury – Zakład Budynków Miejskich 

Spółka z o.o., Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., Miejski Zarząd Dróg. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 

2014. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Cieszyn. 

8. Współpraca Miasta z uczelniami wyższymi, funkcjonującymi na terenie Cieszyna. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. przyjęcia regulaminu porządkowego dla cmentarzy komunalnych w Cieszynie, 

9.2. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony (działka nr 18/2 obr.14), 

9.3. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony (działka nr 1/5 obr.16), 

9.4. określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli oraz 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego oraz określenia kryteriów 

wyboru ofert, 

9.5. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Cieszyńskim w sprawie 

przyjęcia w zarządzanie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych przy drogach 

powiatowych na terenie miasta Cieszyna, 

9.6. ustalenia trybu realizacji zadań inwestycyjnych w Gminie Cieszyn, 

9.7. przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji  

w Cieszynie, 

9.8. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2015, 

9.9. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2015 – 2025. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między sesjami. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

x x x 

Przebieg obrad 
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Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu, p. Mieczysławowi Szczurkowi Dyrektorowi 

DSS, który przekazał radnym zaproszenie na obchody 15-lecia Domu Spokojnej Starości w 

Cieszynie, które odbędą się w dniu 22 maja 2015. 

 

Ad 1. 

 

Dziewiątą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady, Pan 

Krzysztof Kasztura. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 

 

Ad 2. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił dwa pisma Burmistrza Miasta; 

1. z dnia 7 kwietnia 2015 r., w którym Burmistrz informuje, że Sprawozdanie za rok 

2014 z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych zostanie 

przedstawione na sesji majowej, 

2. z dnia 14 kwietnia 2015 r., w którym proponuje wycofanie z sesji kwietniowej 

projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za przewozy osób i bagażu środkami 

komunikacji miejskiej, w związku z brakiem uzasadnienia co do podwyżki cen 

biletów komunikacji miejskiej. 

Na zaproponowane wyżej zmiany wyraził zgodę. 

Następnie poinformował Radę, że w drodze autopoprawki wycofał z porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu porządkowego dla cmentarzy komunalnych w 

Cieszynie, na wniosek Burmistrza Miasta oraz projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia z Powiatem Cieszyńskim w sprawie przyjęcia w zarządzanie 

przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych przy drogach powiatowych na terenie miasta 

Cieszyna. Wniosek o wycofanie złożył Klub Radnych CIS, który wcześniej wnioskował o 

wprowadzenie tego projektu uchwały. 

Po wprowadzonych wyżej zmianach porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Prezentacja struktury organizacyjnej oraz zakresu działalności Urzędu Miejskiego w 

Cieszynie, jednostek miejskich oraz instytucji kultury – Zakład Budynków Miejskich 

Spółka z o.o., Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., Miejski Zarząd Dróg. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 

2014. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Cieszyn. 

8. Współpraca Miasta z uczelniami wyższymi, funkcjonującymi na terenie Cieszyna. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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9.1.wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony (działka nr 18/2 obr.14), 

9.2.wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony (działka nr 1/5 obr.16), 

9.3.określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli oraz 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego oraz określenia kryteriów 

wyboru ofert, 

9.4. ustalenia trybu realizacji zadań inwestycyjnych w Gminie Cieszyn, 

9.5.przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji  

w Cieszynie, 

9.6. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2015, 

9.7.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2015 – 2025. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między sesjami. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              i 

zapytania radnych. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 3. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż w statutowym terminie nie zgłoszono uwag do protokołu z 

sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 26 marca 2015 r., tym samym protokół został 

przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Wystąpienia zaproszonych gości – w tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad 5. 

 

Krzysztof Kasztura – zapowiedział prezentację Zakładu Budynków Miejskich Spółka z o.o., 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. oraz Miejskiego Zarządu Dróg. 

 

Działalność Zakładu Budynków Miejskich w Cieszynie Spółka z o.o. przedstawiła Prezes 

Zarządu p. Elżbieta Domagała. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił się do p. Prezes o pisemną informację na temat zaległości 

czynszowych. 

 

Elżbieta Domagała – zobowiązała się, że przygotuje dla radnego odpowiedź na w/w pytanie 

na piśmie. 

 

Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. przedstawił Prezes Zarządu p. 

Józef Szyguda. 

 

Bartosz Tyrna – poruszył kwestię przedłużającego się w czasie przygotowania regulaminu 

cmentarzy komunalnych w mieście oraz zbyt krótki okres czasu amortyzacji autobusów 

komunikacji miejskiej. 
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Działalność Miejskiego Zarządu Dróg przedstawił Dyrektor, p. Wiesław Sosin. 

 

Irena Kwaśny – zwróciła uwagę na pilną potrzebę organizacji miejsc parkingowych w 

mieście. 

 

Krzysztof Pszczółka – zwrócił uwagę na utrzymujący się spadek dochodów z opłaty targowej, 

co wskazywałoby na potrzebę wykonania analizy funkcjonowania w obecnym kształcie 

targowisk w mieście. 

 

Marek Szczypka – zapytał o zasady prowadzenia kontroli uiszczania opłaty parkingowej, 

ponieważ można zaobserwować, że coraz więcej osób nie płaci za parkowanie. 

 

Wiesław Sosin – zobowiązał się, że przygotuje na w/w pytanie odpowiedź na piśmie. 

 

Ad 6. 

 

Krzysztof Kasztura – przestawił Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego na rok 2014. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka – przedstawił pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych do 

przedłożonego Radzie Sprawozdania. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad Sprawozdaniem. 

 

Ad 7. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy 

Cieszyn. 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Bartosz Tyrna – zabierając głos stwierdził, że przedstawiony dokument kończy się opisem 

wgdzie brakuje przedstawienia planowanych kierunków, którymi pomoc społeczna mogłaby 

podążać. Odnosząc się do prognoz to mówią one, że negatywne zjawiska będą wzrastały, 

poprosił o wyjaśnienie z czego taka sytuacja wynika, czy aby nie wynika to z takie sposobu 

budżetowania MOPS. 

 

Helena Smolarz Kierownik MOPS – odpowiedziała, że Ocenę zasobów pomocy społecznej 

buduje na się na podstawie formuły przygotowanej przez  Ministerstwo Pracy i Pracy 

Społecznej. Odnosząc się do rekomendacji wyjaśniła, że są w nich zapisane pierwszo 

planowe potrzeby, które będą realizowane w tym lub w przyszłym roku. Zwraca się w nich 

uwagę na aktywizację osób bezrobotnych dlatego, że od czerwca tego roku zakończą się 

projekty systemowe, które są kierowane do osób bezrobotnych. W jej ocenie Ośrodek w 

którymś momencie będzie wnioskował o dodatkowe środki na aktywizację zawodową osób 

bezrobotnych, będzie to realizowane przy udziale Powiatowego Urzędu Pracy. W 

rekomendacjach zwracano również uwagę na pracę z rodzinami z problemami opiekuńczo 

wychowawczymi, jest to nowe zadanie Gminy. Od 2012 roku pojawił się nowy zawód, jest to 

asystent rodziny.  
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Krzysztof Pszczółka – zwrócił uwagę na fakt, że ubywa mieszkańców Cieszyna, a wzrasta 

liczba osób, które otrzymują zasiłek celowy. Świadczy to o tym, że ubywa ludzi w wieku 

produkcyjnym i biednieje społeczeństwo co w konsekwencji oznacza, że Cieszyn się nie 

rozwija.  

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – poinformował Radę, że w ubiegłym tygodniu zostało 

przeprowadzone postępowanie konkursowe, na Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, konkurs ten wygrała Pani Helena Smolarz.  

 

Ad 8. 

 

Krzysztof Kasztura – otwierając pkt dot. współpracy Miasta z uczelniami wyższymi 

funkcjonującymi na terenie Cieszyna przywitał Prodziekan Wydziału Etnologii i Nauk o 

Edukacji dr Katarzynę Marcol oraz Prodziekana Wydziału Artystycznego dr Remigiusza 

Kopoczka. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – zabierając głos powiedział, że radnym został  

przedstawiony materiał, który jest wynikiem zebrania informacji z poszczególnych 

wydziałów Urzędu Miejskiego, które odnoszą się do zadań już realizowanych. Z pewnością 

przed Miastem jest jeszcze realizacja innych przedsięwzięć, które już są omawiane i 

stopniowo będą rozwijane. 

 

Katarzyna Marcol – podziękowała za wniesienie tematu współpracy z uczelniami pod obrady 

sesji Rady Miejskiej i cieszy fakt, że współpraca Miasta z uczelniami jest traktowana 

priorytetowo. Wyraziła nadzieję, że współpraca będzie przebiegać systematycznie i będzie 

stale rozwijana. 

 

Remigiusz Kopoczek – na pytanie Przewodniczącego Rady dot. nowego kierunku nauczania 

poinformował, że kierunek nowy istnieje już od 3 lat. Kierunek uzyskał bardzo wysokie 

oceny i nagrody ministerialne, w tym nagrodę za najlepszy kierunek artystyczny w Polsce.  

Na kierunku gier komputerowych, o którym mowa są dwie specjalności, pierwsza to grafika 

gier komputerowych, druga to dźwięk w grach. Docelowo na tym kierunku studiować będzie 

ok. 150 osób. 

 

Remigiusz Jankowski – zabierając głos stwierdził, iż wynika z przedstawionych informacji że 

bardzo ważna jest współpraca Miasta z uczeniami wyższymi, ponieważ przynosi ona 

obopólną korzyść.  

 

Irena Kwaśny – zapytała o losy Wydziały Zamiejscowego Uniwersytetu Śląskiego. 

 

Katarzyna Marcol – odpowiedziała, że nie ma żadnych działań na niekorzyść kampusu w 

Cieszynie. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że Komisja Finansów wypracowała propozycje dot. 

współpracy Miasta z uczelniami w konkretnych obszarach. Należy pamiętać, że Uniwersytet 

jest czynnikiem miastotwórczym, rozwijającym Miasto, który ściąga do Cieszyna młodych 

ludzi. Uniwersytet jest kapitałem intelektualnym i trzeba wiedzieć, że obecnie w świecie 

więcej pieniędzy jest zainwestowanych w kapitał, który nie jest fizycznym, tylko taki jak 

internet, gry komputerowe, czy reklama wirtualna. 
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Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż bardzo cieszy, że dynamicznie ruszył temat współpracy 

Miasta z uczelniami, co z pewnością jest dużą szansą dla Cieszyna, ponieważ trzeba szukać 

nowych obszarów rozwoju miasta i ta współpraca daje nadzieję na ich znalezienie.  

 

Ad 9.1. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony działki 

nr 18/2 obr.14. Poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował Radę, że Komisja Finansów negatywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Krzysztof Wantulok – zabierając głos stwierdził, że również Komisja Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska opowiedziała się przeciwko wyrażeniu zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, ze Komisja Oświaty zapoznała się z projektem 

uchwały, ale nie wypracowała stanowiska. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia nie wypracowała w tej sprawie 

stanowiska. 

 

Stanisław Pońc – poinformował Radę, że zapoznał się z sytuacją na miejscu, rozmawiał z 

zainteresowanymi stronami i zdecydowanie opowiada się za wyrażeniem zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Z uzyskanych 

przez niego informacji wynika, że nikomu nie przeszkadza prowadzona na w/w hodowla 

ptaków. 

 

Remigiusz Jankowski – zabierając głos poinformował Radę, że on również wizytował ten 

teren. Dotychczasowy najem powoduje konflikt sąsiedzki i dlatego Rada nie powinna wyrazić 

zgody na dzierżawę. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił uwagę, że Rada nie ma prawa do rozwiązywania konfliktów 

sąsiedzkich. W związku z zaistniała sytuacją były prowadzone kontrole ze strony służb 

porządkowych, stwierdzono poprawę i w związku z tym Rada powinna wyrazić zgodę na 

dzierżawę. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Bogdan Ścibut – stwierdził, iż art. 5 Kodeksu cywilnego mówi, kto 

ma rozwiązywać tego typu problemy. W trakcie prowadzonych kontroli nie stwierdzono, żeby  

doszło do naruszenia Kodeksu karnego, czy ustawy o ochronie praw zwierząt. 

 

Jerzy Roda – wnioskodawca – poinformował Radę o podjętych działaniach na rzecz 

właściwego utrzymania dzierżawionego terenu oraz, że ograniczył hodowlę ptaków, część z 

nich oddał do ogrodu zoologicznego. 
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Gabriela Staszkiewicz – zwróciła uwagę, że w przypadku tego projektu uchwały Rada 

decyduje o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy na czas nieoznaczony, a nie o hodowli ptaków. 

 

Krzysztof Kasztura – po wyczerpaniu się dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony działki nr 18/2 obr.14 

głosowało 5 radnych, przeciw podjęciu uchwały głosowało 14 radnych, 2 radnych wstrzymało 

się od głosu. 

 

Krzysztof Kasztura – na podstawie wyników głosowania stwierdził, iż Rada nie podjęła 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony działki nr 18/2 obr. 14 w Cieszynie. 

 

Ad 9.2. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony działki 

nr 1/5 obr.16. Poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, ze Komisja Finansów przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Remigiusz Jankowski –poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z projektem 

uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy na czas nieoznaczony działki nr 1/5 obr.16 Rada podjęła 

jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 9.3. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia regulaminu 

otwartego konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego oraz określenia kryteriów wyboru ofert. 

Poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 
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Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że Komisja Finansów przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla 

niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

oraz określenia kryteriów wyboru ofert Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za, w 

obecności 20 radnych. 

 

Ad 9.4. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu realizacji zadań 

inwestycyjnych w Gminie Cieszyn. 

Poprosił komisje o opinię do tego projektu uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, ze Komisja Finansów przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z projektem  

uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Janina Cichomska – zabierając głos stwierdziła, iż będzie głosować przeciwko temu 

projektowi ponieważ Burmistrz Miasta publicznie zadeklarował, że będzie przedstawiał 

projektowane zamierzenia. Publiczna deklaracja powinna więc wystarczyć, podjęcie uchwały 

będzie wyrazem braku zaufania do Burmistrza Miasta. 

 

Bartosz Tyrna – odnosząc się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącej Rady stwierdził, iż 

proponowana uchwała nie ma związku z zaufaniem Rady do Burmistrza. Jest ona elementem 

pracy radnego związanej z zainteresowaniem jak realizowane są zadania inwestycyjne na 

terenie miasta. 
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Łukasz Bielski – przypomniał, że uchwała w sprawie ustalenia trybu realizacji zadań 

inwestycyjnych już obowiązuje, projekt różni się tylko co do wartości inwestycji. Nic więc 

nie stoi na przeszkodzie, aby zaproponowaną uchwałę podjąć . 

 

Krzysztof Kasztura – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie ustalenia trybu realizacji zadań inwestycyjnych w Gminie Cieszyn Rada 

podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.5. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – poinformował Radę, że z wnioskiem o udzielenie 

pomocy finansowej wystąpił Komendant Powiatowy Policji w Cieszynie, natomiast po 

przyjęciu uchwały porozumienie można zawrzeć tylko z Komendantem Komendy 

Wojewódzkiej Policji ponieważ Komendant Powiatowy nie ma stosownych kompetencji.  

 

Krzysztof Kasztura – poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z projektem  

uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt  

uchwały. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Katowicach Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.6. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2015 rok. Poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynął do Rady projekt II 

uchwały w związku z czym zwrócił się do Burmistrza Miasta o jego przedstawienie. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – poprosił Skarbnik Miasta o przedstawienie Radzie 

autopoprawki do w/w projektu uchwały. 

 



10 
 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska – pierwsza zmiana dot. OSP Cieszyn – Krasna, która  

zwróciła się z wnioskiem o przyznanie dotacji w wysokości 30 tys. zł. z przeznaczeniem na 

rozbudowę garażu dla garażowania średniego samochodu pożarniczego.  

Druga zmiana dot. dokonania zmian  odpowiednich załączników ustalonych uchwałą 

budżetową, w związku z podjętym przez Burmistrza Miasta Zarządzeniem w sprawie zmiany 

budżetu, w ramach przysługujących Burmistrzowi Miasta uprawnień. 

 

Krzysztof Kasztura – poprosił komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

I i projekt II uchwały. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z projektem  

uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Marek Szczypka – poinformował, że Komisja Zdrowia przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2015 rok Rada podjęła jednogłośnie, 

21 głosami za. 

 

Ad 9.7. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2015 – 2025 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2015 

– 2025 Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 10. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie 

między sesjami. 

 

Czesław Banot – zwrócił się do Burmistrza Miasta o potwierdzenie faktu, że dług o  

umorzeniu którego jest mowa w pkt 4 sprawozdania nie powstał z tytułu obecnej dzierżawy 

Campingu OLZA. 
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Burmistrz Miasta Ryszard Macura – potwierdził, że dług o którym mówi sprawozdanie 

powstał z tytułu zaległości w płaceniu czynszu dzierżawnego przez poprzedniego najemcę, a 

nie obecnego. 

 

Ad 11 

 

Andrzej Surzycki Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych zgłoszone w okresie między sesjami. 

Interpelacje, wnioski i zapytania złożyli następujący radni: Cz. Banot, Ł. Bielski, K. Herok, 

R. Jankowski, K. Kasztura, W. Kluz, I. Kwaśny, Gr. Pawlita, St. Pońc, M. Szczypa oraz B. 

Tyrna. 

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Bogdan Ścibut – odnosząc się do wniosku radnego Krzysztofa 

Heroka dot. przedstawienia na sesji Rady informacji o aktualnej sytuacji związanej z 

trwającym postępowaniem o odzyskanie terenu targowiska spożywczego poprosił o 

dodatkowe 14 dni na skompletowanie dokumentów, których część jest poza Urzędem 

Miejskim. 

 

Ad 12. 

 

Janina Cichomska Wiceprzewodnicząca Rady – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania 

komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

Wnioski złożyły Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, Komisja Finansów, Komisja Zdrowia i 

Spraw Społecznych oraz Klub Radnych CRS i Klub Radnych CIS. Komisja Rewizyjna 

przedstawiła protokół kontroli Biblioteki Miejskiej w Cieszynie.  

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 13. 

 

Krzysztof Kasztura - zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Oświadczeń nie złożono. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady: 

 

 

1. Burmistrz Miasta w ustawowym terminie przesłał do Rady Miejskiej Sprawozdanie z 

wykonania budżetu Miasta Cieszyna za rok 2014 (część tabelaryczną i część opisową), 

Informację o stanie mienia Gminy oraz dla Komisji Rewizyjnej materiały dotyczące 

wykonania budżetu za 2014. Wszystkie w/w materiały radni otrzymali. 

2. Burmistrz Miasta zwrócił się o zaopiniowanie przez Komisję Oświaty propozycji 

kandydatur do przyznania Nagród i Wyróżnień Miasta za wysokie wyniki sportowe. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję Burmistrza Miasta. 

3. Związek Miast Polskich zaprasza do zgłoszenia przedstawicieli Cieszyna do komisji 

problemowych Związku na VII kadencję. Pismo to zostało skierowane do Burmistrza 

Miasta z prośbą o stanowisko w tej sprawie.  
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4. Pan Józef Swakoń wystąpiła do Rady Miejskiej z wnioskiem o podjęcie uchwały w 

sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Bartosza Tyrny. Wszyscy radni te 

wniosek otrzymali wraz z opinią prawną, która w sentencji stwierdza, iż mając na uwadze 

przedstawiony stan faktyczny i orzecznictwo sądowe w ocenie opiniującego brak jest 

podstaw prawnych do uznania, iż zachodzą przesłanki do uznania przedłożonego wniosku 

za zasadny. W tej sprawie zostały przygotowane dwie niezależne opinie prawne, Rada na 

sesji majowej podejmie stosowną uchwałę. 

 

Bartosz Tyrna – zabierając głos powiedział, że samemu mu zależy na tym, aby możliwie 

szybko i jasno wyjaśnić sytuację. Pan Józef Swakoń ma wątpliwości, czy wynajmowanie 

przez organizację, której jest Wiceprezesem pomieszczeń biurowych w Zamku Cieszyn nie 

narusza zapisów ustawy antykorupcyjnej. Jeszcze przed kandydowaniem na radnego 

sprawdzał, czy nie zachodzą przesłanki w/w ustawy i w jego osobistej opinii nie narusza 

ustawy antykorupcyjnej. Po objęciu mandatu zwrócił się do radcy prawnego Rady z prośbą o 

opinię, ta opinia wykazała, że nie narusza ustawy antykorupcyjnej w związku z czym nie 

musiał rezygnować z funkcji Wiceprzewodniczącego Stowarzyszenia. Zapytanie to uczynił 

przed upływem 3 miesięcy od objęcia mandatu. Stowarzyszenie w Zamku Cieszyn 

wynajmuje ponad 200m
2
, płacąc  ponad 4 tysiące zł, do tego dochodzą opłaty za media. 

Stawka najmy wynosi19,68 zł brutto. Zgodnie z obowiązującym regulaminem wynajmu 

stawka preferencyjna wynosi 14 zł. Umowa z Zamkiem została zawarta w 2006 roku. Z tytułu 

objęcia mandatu radnego nie odniósł żadnych korzyści, które mogłyby się w jakikolwiek 

sposób wiązać z najmem. 

 

Krzysztof Kasztura – kontynuując przedstawił kolejne sprawy; 

 

5. Do Rady Miejskiej wpłynął wniosek o utworzenie Cieszyńskiej Rady Seniorów. Wniosek 

został podpisany przez Wiceprezes Cieszyńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 

Przewodniczącego rady Osiedla Podgórze oraz Prezes Ogródków Działkowych „Tulipan. 

Do wniosku został dołączony projekt uchwały wraz z projektem statutu Cieszyńskiej 

Rady Seniorów. Radca prawny Rady wydała pozytywną opinię do w/w wniosku. Komisje 

z wnioskiem się zapoznały i zaproponowały, aby dalsza pracę nad nim rozpoczęła 

Komisja Statutowa. 

6. W dniu 28 kwietnia br. odbyła się VI sesja Rady Powiatu Cieszyńskiego, wszyscy radni 

otrzymali zawiadomienie o sesji. 

7. Do Rady Miejskiej wpłynęła skarga p. Jerzego Bednarczyka na Komendanta Straży 

Miejskiej w Cieszynie. W dniu 29.04.2015  p. Jerzy Bednarczyk poinformował mnie 

pocztą elektroniczną, że nie składał on skargi na Komendanta Straży Miejskiej jedynie 

wnioskował o poprawę efektywności prawnej i ekonomicznej działania Straży Miejskiej. 

Do Pana J. Bednarczyka zostanie wystosowane zapytanie z prośbą o sprecyzowanie, czy 

składał skargę, czy nie.  

8. Burmistrz Miasta pismem z dnia 14 kwietnia br. poinformował Radę Miejską, że ze strony 

Miasta udzielono pomocy zawodniczce Kindze Iwańskiej  umożliwiając kontynuowanie 

indywidualnych treningów pływacki, zapewniając opiekę trenerską i pokrywając koszty 

tych treningów. 

9. W dniu 10 kwietnia br. w COK „Dom Narodowy” zostały wręczone ufundowane przez 

Burmistrza Miasta nagrody dla laureatów XXII Finału Międzynarodowego Konkursu 

Plastycznego „ Mieszkam w Beskidach”. 

10. ZOJO przesyłało zarządzenie Burmistrza Miasta Cieszyna w sprawie unieważnienia 

konkursu na dyrektora Przedszkola nr 1 w Cieszynie. Ogłoszony został ponowny konkurs. 

Ze strony Rady w pracach komisji konkursowej bierze udział radny R. Jankowski. 
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11. Do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęło pismo p. Marii Juroszek, w którym  zwraca się 

z prośbą o pomoc w wyjeździe na mistrzostwa Europy w armwrestlingu. Pismo zostało 

skierowane do Burmistrza Miasta z prośbą o stanowisko. W dniu dzisiejszym wpłynęła 

informacja od Burmistrza Miasta, że postanowiono udzielić pomocy finansowej p. M. 

Juroszek. 

12. Właściciele firm prowadzących działalność gospodarczą na targowisku miejskim w 

Cieszynie skierowali do Rady Miejskiej projekt restrukturyzacji targowiska miejskiego w 

Cieszynie. Projekt ten został skierowany do Burmistrza Miasta oraz do Komisji Finansów 

i Komisji Gospodarki Komunalnej z prośbą o zajecie stanowiska. 

13. Firma „Pomnik” Andrzej Pindur zgłosiła zastrzeżenia w ramach konsultacji społecznych 

do projektu regulaminu porządkowego cmentarzy w Cieszynie. Pismo zostało skierowane 

do Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Radcy Prawnego z prośbą o zajęcie stanowiska. 

14. Hufiec Ziemi Cieszyńskiej zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej o objęcie 

patronatem honorowym XI Wojewódzkich Zawodów w Pierwszej Pomocy 

organizowanych przez Chorągiew Śląską ZHP. Zawody odbędą się w Cieszynie, w dniach 

8 – 9 maja 2015 r. Zwróciła się do Rady z pytaniem, czy wyraża zgodę aby 

Przewodniczący Rady objął honorowym patronatem XI Wojewódzkie zawody w 

pierwszej pomocy organizowane przez Chorągiew Śląską ZHP. W głosowaniu jawnym, 

20 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się Rada wyraziła zgodę na objęcie przez 

Przewodniczącego Rady Patronatem Honorowym XI Wojewódzkich Zawodów w 

Pierwszej Pomocy. 

15. Jak co miesiąc do Rady wpłynęła informacja na temat stanu realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji Cieszyńskiej. Również tę 

informację wszyscy radni otrzymali. 

16. Apel Wojewody Śląskiego o włączenie się w proces repatriacji. Burmistrz Miasta 

poinformował Radę, że z uwagi na realizację uchwały rady miejskiej z października 2014 

roku, podejmowanie decyzji o przyjęciu kolejnych rodzin repatriantów  stanowiłoby dla 

gminy zbyt duże obciążenie. Przewodniczący Rady zaproponował, aby decyzje tej 

sprawie podjąć na majowej sesji Rady. 

17. Zakład Karny w Cieszynie zwrócił się do Rady Miejskiej z apelem o rozważenie 

możliwości ustalenia przez Radę niższej od dotychczas obowiązującej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Pismo zostało skierowane do Burmistrza 

Miasta z prośbą o zajęcie stanowiska, a następnie do Komisji GKS i Komisji FN. 

18. Komisja Oświaty oraz Komisja Finansów negatywnie zaopiniowały skierowaną do 

Burmistrza Miasta prośbę Centrum Jana Pawła II  o wsparcie budowy Centrum JP II w 

Krakowie. Przewodniczący Rady zaproponował, aby ostateczną decyzję w tej sprawie 

podjąć na sesji majowej. 

19. Fundacja Centrum Inicjatyw na Rzecz Społeczeństwa  przesłała do wiadomości wyniki 

realizowanego projektu pt. Jawność obrad rad miejskich i rad powiatów w Polsce. Pismo 

to zostało przekazane radnym do wiadomości pocztą elektroniczną. 

20. Rada Samorządu Studenckiego Wydziału Etnologii i Nauk o Edukacji przesłała program 

Festiwalu Kultury Studenckiej, który odbędą się w dniach od 14 do 16 maja br. Program 

festiwalu zostanie przekazanym radnym pocztą elektroniczną. 

21. Burmistrz Miasta w imieniu organizatorów zaprasza na uroczyste obchody 70 rocznicy 

walk o Śląsk Cieszyński. 

22. Wszyscy radni otrzymali zaproszenie do wzięcia udziału w obchodach Święta Konstytucji 

3 Maja.  

23. Szkoła Podstawowa Nr 1 zaprasza na festyn rodzinny, który odbędzie się w dniu 13 

czerwca br. w Domu Strażaka OSP w Boguszowicach, początek o godz. 12.00. 

24. Do końca kwietnia radni muszą złożyć oświadczenia majątkowe za rok 2014. 
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25. W dniu 12 czerwca 2015 r. o godz. 16
00

 w Cieszyńskim Ośrodku kultury „Dom 

Narodowy” planowana jest uroczysta sesja z okazji jubileuszu 25-lecia pierwszych 

wolnych wyborów samorządowych. 

 

Krzysztof Pszczółka – zwrócił się do obecnych na sesji mediów o opublikowanie adresu 

Biura Obsługi Detalicznej PGNiG, ul. Kasprzaka 25C, 01-224 Warszawa, gdzie można 

zgłaszać uwagi dot. likwidacji Biura Obsługi Klienta w Cieszynie. 

 

Marek Szczypka – zaprosił zainteresowanych radnych na spotkanie dot. budowy sali 

gimnastycznej dla SP1. Spotkanie odbędzie się w dniu 12 maja br. o godz. 9
00

 w SP1. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Bogdan Ścibut – poinformował Radę, że nie przewiduje się opóźnień 

przy realizacji sali gimnastycznej dla SP1. 

 

Janina Cichomska – w imieniu Stowarzyszenia Komitet Obywatelski Śląska Cieszyńskiego 

zaprosiła zebranych na 7 lekcję śpiewania patriotycznego, która odbędzie się na Rynku o 

12,30 w dniu 3 maja br. Lekcja została objęta Honorowym Patronatem Burmistrza Miasta 

Cieszyna. 

 

Krzysztof Kasztura – poinformował, że w dniu 15 kwietnia br. odbyło się spotkanie ze stroną 

czeską na temat realizacji wspólnych projektów. Niestety doszło do nieporozumienia i radni 

otrzymali zaproszenie na dzień 15 maja. Z tego i innych powodów radni nie mogli 

uczestniczyć w spotkaniu, w związku z czym zwrócił się do Burmistrza Miasta o informację o 

przebiegu tego spotkania. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura – przeprosił za błąd drukarski w piśmie do radnych. 

Poinformował, że na spotkaniu mówiono o perspektywie współpracy Cieszyna i Czeskiego 

Cieszyna, próbując nakreślić zdania, które byłyby priorytetowymi. Te zadania to: 

przedłużenie ścieżki spacerowo – rowerowej wzdłuż Olzy na Al. Piastowskiej, połączenie 

dwóch rynków, ścieżki rowerowe w Bogucicach, zagospodarowanie amfiteatru. Bardziej 

szczegółowych informacji radni mogą zasięgnąć w Wydziale Strategii Rozwoju Miasta. 

 

Ad 14. 

 

Przewodniczący Rady, p. Krzysztof Kasztura, zamknął obrady IX sesji Rady Miejskiej 

Cieszyna. 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

  

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Monika Praski        Krzysztof Kasztura 

 

 

 

 

 

 


